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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  

Zastupitelstvo hlavního města Prahy  

 

    

Výbor pro evropské záležitosti  ZHMP  

ZÁPIS ze 17. jednání 

Výboru pro evropské záležitosti ZHMP konaného dne 7. 9. 2020 v 15:00 hod. 

Místnost č. 430, 4. patro, Mariánské náměstí 2, Praha 1 (budova Nové radnice) 
 

   

Přítomní členové výboru:  Jaromír Beránek, Martin Dlouhý, Radek Lacko, Jakob Hurrle, Petr Fifka, 

Marta Gellová, Jakub Stárek, Tereza Nislerová 

Omluveni:  Jiří Pospíšil, Jan Martínek, Vít Šimral 

Jednání řídil: Jaromír Beránek, místopředseda Výboru pro evropské záležitosti ZHMP. 

Jaromír Beránek přivítal přítomné a zahájil jednání Výboru pro evropské záležitosti ZHMP 

v 15:10 hod.  

Místopředseda výboru Jaromír Beránek navrhuje na ověřovatele zápisu Petr Fifka  

Hlasování: pro:  7 proti:   0 zdržel se:  0 

Ověřovatelem zápisu byl zvolen Petr Fifka 

Bod 1: Úvod 

Místopředseda Výboru pro evropské záležitosti ZHMP Jaromír Beránek přechází k programu jednání 

a navrhuje o něm hlasovat v této podobě: 

Program jednání: 

1. Úvod 

2. Informace o stavu čerpání finančních prostředků z OP PPR ČR 

3. Tisk R-37615 ke schválení projektu v rámci 56. výzvy OP PPR ČR  

4. Tisk R-37633 ke schválení projektů v rámci 54. výzvy OP PPR ČR 

5. Tisk R-37645 ke schválení projektů v rámci 46. výzvy OP PPR ČR 

6. Tisk R-37169 k úpravě rozpočtu hl. m. Prahy za účelem financování projektů z OP PPR ČR  

v roce 2020 

7. Informace o protikoronových programech EU  

8. Informace o aktuálním stavu voucherových programů 

9. Různé 

 

Hlasování o programu:  pro:  7 proti:   0 zdržel se:  0 

Program jednání byl schválen. 

 

 

 



 

 Strana 2 
 

 

_________________________________________________________________________________ 

 

Bod 2: Informace o stavu čerpání finančních prostředků z Operačního programu Praha- pól růstu ČR 

Místopředseda výboru Jaromír Beránek předává slovo Karlu Andrlemu, který seznamuje účastníky 

jednání s materiálem, který je pravidelně předkládán na jednání Výboru pro evropské záležitosti 

ZHMP. Jedná se o stručnou informaci o stavu čerpání finančních prostředků z Operačního programu 

Praha- pól růstu ČR. 

Karel Andrle uvádí, že změny jsou v materiálu vyznačeny červenou barvou. V tomto případě se jedná 

o zasmluvněné projekty, schválení projektů ZHMP a nově příchozí projekty do otevřených výzev. 

Dále uvádí, že v průběhu září jsou připraveny k vyhlášení čtyři výzvy. Na závěr zmiňuje, že bylo 

splněno pravidlo N+3 a alokace programu je naplněna na 85 %.  

Diskuze: Do diskuze se k tomuto bodu nikdo ze zúčastněných nepřihlásil. 

Návrh usnesení: Výbor pro evropské záležitosti ZHMP bere na vědomí informaci o stavu čerpání 

finančních prostředků z Operačního programu Praha – pól růstu ČR 

Hlasování:  pro:   7 proti:   0 zdržel se:  0 

Usnesení bylo schváleno. 

 

 

Bod 3: Tisk R-37615 ke schválení projektu v rámci 56. výzvy OP PPR ČR 

Místopředseda výboru Jaromír Beránek předává slovo Karlu Andrlemu, který účastníky výboru 

seznamuje s 56. výzvou Operačního programu Praha – pól růstu ČR. Tato výzva byla vyhlášena 

v rámci prioritní osy 1, jedná se o výzvu průběžnou, v rámci které došlo k prodloužení termínu 

ukončení příjmu žádostí o podporu z 10. 9. 2020 na 30. 9. 2020. V rámci tohoto tisku je schvalována 

jedna žádost o podporu ve výši 76,1 mil. Kč, která byla předložena hl. m. Prahou – odborem dopravy 

ve spolupráci s Technickou správou komunikací. Cílem projektu je prostřednictvím inovačního 

partnerství vytvořit centrální informační systém pro správu telematických systémů, který poskytne 

evidenční přehled všech typů technických koncových zařízení a souvisejících softwarových nástrojů.  

Diskuze: Do diskuze se k tomuto bodu nikdo ze zúčastněných nepřihlásil. 

Návrh usnesení: Výbor pro evropské záležitosti ZHMP bere na vědomí informaci o průběhu výběru 

projektu 56. výzvy OP PPR ČR a doporučuje ZHMP schválit žádost o podporu. 

Hlasování:  pro:  7 proti:  0 zdržel se:  0 

Usnesení bylo schváleno. 

 

 

Bod 4: Tisk R-37633 ke schválení projektů v rámci 54. výzvy OP PPR ČR 

Místopředseda výboru Jaromír Beránek předává slovo Karlu Andrlemu, který účastníky výboru 

seznamuje s 54. výzvou Operačního programu Praha – pól růstu ČR. Tato výzva byla vyhlášena 

v rámci prioritní osy 4, jedná se o výzvu jednotkovou a je zaměřena na začleňování a podporu žáků s 

odlišným mateřským jazykem. Ke schválení je předkládáno 150 projektů ve finančním objemu 152,75 

mil. Kč.  

Diskuze: Do diskuze se k tomuto bodu nikdo ze zúčastněných nepřihlásil. 
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Návrh usnesení: Výbor pro evropské záležitosti ZHMP bere na vědomí informaci o průběhu výběru 

projektů 54. výzvy OP PPR ČR a doporučuje ZHMP schválit žádosti o podporu 

Hlasování:  pro:  7 proti:  0 zdržel se:  0 

Usnesení bylo schváleno. 

 

 

Bod 5: Tisk R-37645 ke schválení projektů v rámci 46. výzvy OP PPR ČR 

Místopředseda výboru Jaromír Beránek předává slovo Karlu Andrlemu, který účastníky výboru 

seznamuje s 46. výzvou Operačního programu Praha – pól růstu ČR. Tato výzva byla vyhlášena 

v rámci prioritní osy 3, která je zaměřena na podporu sociálních služeb, sociálního bydlení a 

komunitního života. Ke schválení je předkládáno 19 projektů ve finančním objemu 166,08 mil. Kč.  

Diskuze: Do diskuze se k tomuto bodu nikdo ze zúčastněných nepřihlásil. 

Návrh usnesení: Výbor pro evropské záležitosti ZHMP bere na vědomí informaci o průběhu výběru 

projektů 46. výzvy OP PPR ČR a doporučuje ZHMP schválit žádosti o podporu 

Hlasování:  pro:  7 proti:  0 zdržel se:  0 

Usnesení bylo schváleno.  

 

 

Bod 6: Tisk R-37169 k úpravě rozpočtu hl. m. Prahy za účelem financování projektů z OP PPR ČR 

v roce 2020 

Místopředseda Jaromír Beránek předává slovo Karlu Andrlemu, který uvádí, že se jedná o technický 

tisk. Předmětem tohoto tisku je úprava běžných a kapitálových výdajů hl. m. Prahy v celkové výši 81 

368,0 tis. Kč a poskytnutí účelových dotací městským částem hl. m. Prahy ve splátkách v souladu s 

pravidly OP PPPR. Zjednodušeně se jedná o rozpočtové úpravy k již schváleným projektům v rámci 

OP PPR. 

Diskuze: Do diskuze se k tomuto bodu nikdo ze zúčastněných nepřihlásil. 

Návrh usnesení: Výbor pro evropské záležitosti ZHMP bere na vědomí úpravu rozpočtu hl. m. Prahy 

za účelem financování projektů z Operačního programu Praha – pól růstu ČR a doporučuje ZHMP 

schválit příslušný tisk 

Hlasování:  pro:  7 proti:  0 zdržel se:  0 

Usnesení bylo schváleno.  

 

 

Bod 7: Informace o protikoronových programech EU 

Místopředseda Jaromír Beránek předává slovo Karlu Andrlemu, který přítomné členy informuje o 

hlavních nástrojích, které by hl. m. Praha mohlo v rámci čerpání dodatečných prostředků z evropských 

fondů využít. Jedná se o ReactEU a Facilita na podporu oživení a odolnosti. V rámci ReactEU neboli 

Pomoc na podporu oživení soudržnosti na území Evropy budou členských státům přiděleny prostředky 

v celkové výši 47,5 mld. EUR, z toho několik desítek mld. Kč pro Českou republiku, a to až do výše 

100% financování z EU. ReactEU má být administrován prostřednictvím Integrovaného regionálního 

operačního programu (IROP), který spravuje Ministerstvo pro místní rozvoj ČR. V rámci IROPu 

budou podporovány oblasti, jako jsou cyklostezky, integrovaný záchranný systém, sociální služby ad. 

První výzvy budou vyhlášeny už na podzim tohoto roku. Vedle ReactEU  má být dalším novým 

nástrojem Facilita na podporu oživení a odolnosti (Recovery and Resilience Facility; RRF). Česká 
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republika by měla v rámci tohoto nástroje získat 182 mld. Kč na dotační nástroje a dalších zhruba 405 

mld. Kč formou finančních nástrojů. Podmínkou pro čerpání je vypracování Národního plánu obnovy 

a jeho schválení na evropské úrovni, ve kterém budou uvedeny strategické projekty přispívající 

k ekologické a digitální transformaci a k hospodářské a sociální odolnosti členského státu. Přípravu 

Národního plánu obnovy zaštiťuje Ministerstvo průmyslu a obchodu ČR, v koordinaci s dalšími 

ministerstvy. Národní plán obnovy by měl být během září schvalován na vládě, v říjnu by měl být 

odeslán první návrh dokumentu do Bruselu. 

Diskuze: Do diskuze se k tomuto bodu nikdo ze zúčastněných nepřihlásil. 

 

 

Bod 8: Informace o aktuálním stavu voucherových programů 

Místopředseda výboru Jaromír Beránek předává slovo Davidovi Blažkovi, který na úvod stručně 

popisuje základní změny ve stavu voucherových projektů. Obecně představila stav Pražských 

voucherů, shrnuje jednotlivé vyhlášené výzvy v projektech Pražský voucher na inovační projekty a 

Specializované vouchery, průběh jejich hodnocení a schvalování v orgánech hl. m Prahy. Uvádí, že 

byla již vyhlášena 4. výzva, ve které reflektují průběh předchozích výzev a je zde snaha o snížení 

poměru administrativních nákladů.  

Diskuze: Do diskuze se k tomuto bodu nikdo ze zúčastněných nepřihlásil. 

 

 

Bod 9: Různé 

Do diskuze se přihlásil Karel Andrle, který přítomné členy stručně informuje o stavu programu 

COVID Praha, který je téměř ukončen. V současné chvíli, dle posledních informací od Českomoravské 

záruční a rozvojové banky, bude do 15. září finálně uzavřen kompletní výběr. Následně zpracujeme ve 

spolupráci s IPRem finální detailní analýzu, která bude shrnutím sektorů, kterým program COVID 

Praha nejvíce pomohl. Tato analýza bude zveřejněna a zařazena na další jednání Výboru pro evropské 

záležitosti ZHMP a na Výbor kontrolní ZHMP.  

 

 

Jednání Výboru pro evropské záležitosti ZHMP bylo ukončeno 15:54 hod. 

 

Další jednání Výboru pro evropské záležitosti ZHMP bylo stanoveno na 12. 10. 2020 od 15 hod 

v místnosti č. 430 na Nové radnici. 

 

 

 

 

 

 

 

Ověřil:  Petr Fifka, člen Výboru pro evropské záležitosti ZHMP   

Zapsal: Karel Andrle, tajemník Výboru pro evropské fondy ZHMP  

JUDr. Jiří Pospíšil  

předseda Výboru pro evropské záležitosti ZHMP 

 

Ing. Karel Andrle 

tajemník Výboru pro evropské záležitosti ZHMP 

 


